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RG 0052/ XXI/ 2008 

 
 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXI/ 2008 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart� w dniu 11 grudnia 2008 r. 

 
Punkt 1. 
Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 16: 00 w Gminnym O�rodku Kultury w Nowym Mie�cie nad Wart� 
dokonał Janusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy powitał zebranych Radnych, Sołtysów 
oraz zaproszonych go�ci. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodnicz�cy poinformował, �e jest obecnych 13 Radnych ( nieobecny pan 
Marek Mrozi�ski i Pan Mirosław Ratajczak) stanowi�c niezb�dne quorum do podj�cia 
uchwał, natomiast ustawowy skład rady wynosi 15 radnych. 
Punkt 3. 
Przyj�cie porz�dku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy przedstawił nast�puj�cy porz�dek 
posiedzenia: 
Punkt 4. 
Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy o działalno�ci w okresie mi�dzy Sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy Sesjami. 
Punkt 7. 
Podj�cie uchwały w sprawie: 

a) okre�lenia wysoko�ci stawek podatku od �rodków transportowych. 
b) wysoko�ci stawek od podatku od nieruchomo�ci. 
c) obni�enia ceny skupu �yta za rok 2008 przyjmowanej jako podstaw� obliczenia 

podatku rolnego na rok 2009 na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wart�. 
d) zmiany uchwał� w sprawie bud�etu na rok 2008. 
e) wysoko�ci ekwiwalentu pieni��nego dla członków Ochotniczych Stra�y Po�arnych 

Gminy Nowe Miasto nad Wart� 
f) opłat za składowanie odpadów komunalnych. 
g)  przyj�cia bud�etu Gminy na 2009 r. 
h) programu współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wart� z organizacjami 

pozarz�dowymi i podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku publicznego na 
2009 r. 

i) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi�zywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2009 dla Gminy Nowe Miasto nad Wart�. 

j) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 
2009- 2015. 
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k) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009- 2015 dla 
Gminy Nowe Miasto nad Wart�. 

l) uchwalenia programu pod nazw� „Budowanie zintegrowanego systemu profilaktyki               
i opieki nad dzieckiem i rodzin� Gminy Nowe Miasto nad Wart� na lata 2009- 2015”. 

Punkt 8. 
Interpelacje Radnych 
Punkt 9.  
Wolne głosy i wnioski 
Punkt 10.  
Zamkni�cie sesji. 
Ad 5) Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy o działalno�ci w okresie mi�dzy 
Sesjami. 
W punkcie tym Przewodnicz�cy Rady Gminy Pan Janusz Janicki ze wzgl�du na krótki okres 
pełnienia funkcji ograniczył si� do omówienia co zamierza zrobi� w okresie pełnienia funkcji 
Przewodnicz�cego Rady Gminy.  Pan Przewodnicz�cy wyraził ch�� usprawnienia pracy z 
Sołtysami i mieszka�cami Gminy, ponadto deklarował pełn� współprac� z Panem Wójtem, 
Pani� Sekretarz, Pani� Skarbnik oraz z Sołtysami. Pan Janusz Janicki zaproponował 
przygotowanie w miesi�cu styczniu planu pracy Rady na 2009 rok, dzi�ki czemu praca Rady 
b�dzie sprawniejsza. Nast�pnie Przewodnicz�cy przeszedł do kolejnego punktu. 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie mi�dzy Sesjami. 
W punkcie tym Pan Wójt Aleksander Podemski omówił spraw� przedsi�wzi�� 
inwestycyjnych na terenie naszej Gminy. Wójt informował mi�dzy innymi o rozpocz�tych 
pracach przy wyko�czeniu hali sportowej, o realizowanej inwestycji budowy chodnika w 
Chociczy, o zako�czonej kanalizacji w Kolniczkach oraz o zaakceptowanym projekcie 
uchwalanym na XX Sesji dotycz�cym pomocy finansowej dla Powiatu �redzkiego na 
przebudow� drogi Kl�ka- �erków. 
Ad 7) Podj�cie uchwały w sprawie: 

a) okre�lenia wysoko�ci stawek podatku od �rodków transportowych- Projekt 
uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady Gminy Pan Janusz Janicki.                
uchwała została przyj�ta 13- stoma głosami „ za”.  
Uchwała nr XXI/ 150 /2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 

b)  wysoko�ci stawek od podatku od nieruchomo�ci- projekt uchwały został 
odczytany przez Przewodnicz�cego Rady Gminy. Uchwała została przyj�ta 
jednogło�nie.  
Uchwała nr XXI/ 151 /2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 

c)  obni�enia ceny skupu �yta za rok 2008 przyjmowanej jako podstaw� 
obliczenia podatku rolnego na rok 2009 na terenie Gminy Nowe Miasto nad 
Wart�.- Projekt uchwały został odczytany przez Przewodnicz�cego Rady 
Gminy.  
Głos zabrał Radny Waldemar Tomaszewski wyra�aj�c opini�, �e ka�dego 
mieszka�ca Gminy powinno traktowa� si� równo, nie powinno si� umniejsza� 
rolnikom podatku bo jest to niesprawiedliwe wzgl�dem osób, które ten podatek 
maj� podnoszony. W odpowiedzi Pan Feliks Straty�ski wyraził opini� i� dziwi 
go ta dyskusja poniewa� na posiedzeniu wspólnym komisji Rada ustaliła 
kwot� 35 zł za dt, w zwi�zku z czym nie rozumie dlaczego Radny Pan 
Waldemar Tomaszewski rozpoczyna dyskusj�.  
Nast�pnie Przewodnicz�cy Rady Gminy zaproponował głosowanie za 
przyj�ciem uchwały- uchwała została przyj�ta 12-stoma głosami „za”, 1 głos 
wstrzymuj�cy.  
Uchwała nr XXI/ 152 /2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 
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d) zmiana uchwały w sprawie bud�etu na rok 2008.- Głos zabrała pani Skarbnik, 
przedstawiaj�c Radnym wprowadzane poprawki i zmiany dokonane w 
bud�ecie. Uchwała została przyj�ta jednogło�nie 13- stoma głosami „ za”.  
Uchwała nr XXI/ 153 /2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 

e) wysoko�ci ekwiwalentu pieni��nego dla członków Ochotniczych Stra�y 
Po�arnych Gminy Nowe Miasto nad Wart�- Projekt uchwały odczytał 
Przewodnicz�cy Rady Gminy Pan Janusz Janicki. W czasie dyskusji Radny 
Mirosław J�drzak zaproponował aby podnie�� kwot� za szkolenia do 8 zł za 
godzin�. 
Radny Ireneusz Janicki zaproponował stawk� ekwiwalentu dla OSP jako 12 zł 
za działanie ratownicze oraz 12 zł za szkolenie po�arnicze. Radny Mirosław 
J�drzak wycofał swoj� propozycj�. W zwi�zku z powy�szym Pan 
Przewodnicz�cy zarz�dził głosowanie za propozycj� zmiany ekwiwalentu- 
propozycja została przyj�ta 13- stoma głosami „za”.  Nast�pnie po 
przegłosowaniu propozycji Radnego Ireneusz Janickiego, Przewodnicz�cy 
Rady  zaproponował głosowanie za  przyj�ciem Uchwały nr XXI/ 154 /2008, 
uchwała została przyj�ta 13- stoma głosami „ za” i stanowi zał�cznik do 
niniejszego protokółu. 

f) opłat za składowanie odpadów komunalnych.- projekt uchwały został 
odczytany przez Przewodnicz�cego Rady Gminy.  
Głos zabrał Sołtys wsi Chocicza pan Wincenty Pawelczyk z pytanie dlaczego 
ma by� podj�ta uchwała o podniesienie opłat za składowanie odpadów 
komunalnych skoro od nowego roku ma by� zlikwidowane wysypisko �mieci 
w El�bietowie. W odpowiedzi Wójt informował, �e jest to podwy�ka tzw. 
marszałkowska, odpady na wysypisku nie b�d� przyjmowane od osób 
fizycznych, podwy�ka opłaty jest wprowadzana w razie konieczno�ci 
rekultywacji- w razie sytuacji awaryjnych . Uchwała została przyj�ta  13-stoma 
głosami „za”. Uchwała nr XXI/ 155 / 2008 stanowi zał�cznik do niniejszego 
protokółu. 

g) przyj�cia bud�etu Gminy na 2009 r.- Przed przyst�pieniem do omówienia i 
przegłosowania uchwały głos zabrał Wójt Gminy Pan Aleksander Podemski, 
proponuj�c radnym przyj�cie autopoprawek, przedstawiaj�c na jakie 
inwestycje zostan� wydane �rodki z bud�etu na 2009 rok. Wójt wspomniał 
m.in. o: budowie dróg na terenie Gminy, doko�czeniu hali sportowej oraz 
budowie kanalizacji w Komorzy. Ponadto Wójt przedstawił i� w 
autopoprawkach zaplanowano takie wydatki jak: plan zagospodarowania 
przestrzennego w Chociczy i Boguszynie, zakup sprz�tu komputerowego w 
Urz�dzie Gminy, pomoc dla powiatu na drog� Kl�ka- �erków, zwi�kszenie 
�rodków na tzw. drogi tłuczniowe, napraw� dachu na budynku komunalnym na 
ul. Piaski, nowe oznakowania ulic w gminie, odwodnienie ulicy Kolnickiej w 
Boguszynie oraz budowa drogi Polnej i Krótkiej w Nowym Mie�cie nad Wart� 
Wójt informował, �e na pewno bud�et niejednokrotnie b�dzie zmieniany, co 
nie jest od nikogo zale�ne. Ponadto Pan Aleksander Podemski apelował, �e 
nale�y zastanowi� si� nad budow� boiska tzw. orliki, czy inwestycja ta b�dzie 
realizowana czy nie.   Wójt zawiadomił, �e w obecnej konstrukcji  bud�etu nie 
ma �rodków na szkoły poza bie��cym utrzymaniem, lista wniosków na 
inwestycje w szkołach  obj�ła kwot� ok. 3 milionów złotych.  

Nast�pnie głos zabrał Radny Ireneusz Janicki pytaj�c pani� Skarbnik 
El�biet� Mnich dlaczego w konstrukcji bud�etu kwota na sport szkolny jest tak 
niska. W odpowiedzi pani Skarbnik informowała, �e �rodki na sport szkolny s� 
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tak niskie poniewa�, wniosek wpłyn�ł po terminie, zgodnie z uchwał� Rady 
nie mo�na było go wprowadzi� w projekt bud�etu, rozwi�zaniem jest 
ewentualnie zwi�kszenie tych �rodków w styczniu, poniewa� do bud�etu ju� 
nie mo�e by� wprowadzony.  

Przewodnicz�cy Rady Janusz Janicki wyraził zadowolenie, �e do 
bud�etu Gminy zostały wprowadzone autopoprawki, bowiem s� one zgodne z 
oczekiwaniami Radnych i mieszka�ców Gminy.  

Kolejno głos zabrał Radny Powiatowy Pan Jarosław Wawrzyniak 
zwracaj�c si� do Wójta czy dobrze zrozumiał, �e w chwili obecnej nie ma 
mo�liwo�ci rozbudowy Szkoły w Kolniczkach, ale je�eli taka mo�liwo�� 
pojawi si� w ci�gu roku to inwestycja mo�e ruszy�. Wójt informował, �e 
Radny dobrze zrozumiał, inwestycje na szkoły niestety s� bardzo kosztowne i 
na chwile obecn� gmina nie posiada tak wysokich �rodków na rozbudow�.  
Nast�pnie Sołtys wsi Skoraczew pan Kazimierz Stangreczak zwrócił si�                
z pytaniem czy b�dzie robiona kanalizacja we wsi Skoraczew. Wójt 
poinformował pana Sołtysa, �e jak tylko pojawiła si� awaria sieci 
wodoci�gowej to decyzja o jej wymianie nast�piła natychmiast, Wójt wyraził 
opini�, �e nie rozumie dlaczego we wsi Skoraczew nadal jest problem z wod�.   
Nast�pnie Przewodnicz�cy Pan Janusz Janicki odczytał trzy uchwały S�du 
Orzekaj�cego, dotycz�ce konstrukcji bud�etu na 2009 rok. Uchwały S�du 
Orzekaj�cego stanowi� zał�cznik do niniejszego protokółu.   
Uchwała nr XXI/ 156 / 2008 została przyj�ta 13- stoma głosami „za”                       
i stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu.                                        

h) programu współpracy Gminy Nowe Miasto nad Wart� z organizacjami 
pozarz�dowymi i podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku publicznego 
na 2009 r.- Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady Gminy Pan Janusz 
Janicki. „Za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 13 Radnych.  
Uchwała nr XXI/ 157 / 2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 

i) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi�zywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2009 dla Gminy Nowe Miasto nad Wart�.- Projekt 
uchwały został odczytany przez Przewodnicz�cego Rady Gminy. Uchwała  
została przyj�ta 13- ma głosami „za”.  
Uchwała nr XXI/ 158 / 2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 

j) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 
lata 2009-2015.- Projekt uchwały odczytał Pan Janusz Janicki 
Przewodnicz�cego Rady Gminy. Uchwała została przyj�ta 13- ma głosami 
„za”.  
Uchwała nr XXI/ 159 / 2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 

k) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009- 
2015 dla Gminy Nowe Miasto nad Wart� – Po odczytaniu projektu uchwały 
Przewodnicz�cy Rady Gminy zaproponował głosowanie, Rada przegłosowała 
przyj�cie uchwały 13- stoma głosami „za”.  
Uchwała nr XXI/ 160 / 2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 

l) uchwalenia programu pod nazw� „Budowanie zintegrowanego systemu 
profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodzin� Gminy Nowe Miasto nad Wart� 
na lata 2009- 2015”.- Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady Gminy 
nast�pnie Radni przeszli do głosowania uchwały, przy czym „za” przyj�ciem 
uchwały głosowało 13 Radnych.  
Uchwała nr XXI/ 161 / 2008 stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 

 



 - 5 - 

Ad 8) Interpelacje Radnych 
W zwi�zku z brakiem interpelacji Przewodnicz�cy Rady Pan Janusz Janicki zaproponował 
przej�cie do punktu kolejnego. 
Ad 9) Wolne głosy i wnioski 

Zanim Radni i go�cie przeszli do realizacji punktu Pan Przewodnicz�cy Rady odczytał 
pismo z Komendy Powiatowej Policji, które stanowi zał�cznik do niniejszego protokółu. 
Kolejno Przewodnicz�cy odczytał informacj�, �e od dnia 10 grudnia Przewodnicz�cym Klubu 
Radnych został Radny Waldemar Tomaszewski- pismo stanowi zał�cznik do niniejszego 
protokółu.  

Kolejno głos zabrał Radny Powiatowy pan Jarosław Wawrzyniak informuj�c Radnych 
i� w zwi�zku z obecn� por� roku i ryzykiem za�nie�enia dróg, zostały uruchomione numery 
telefonów do zarz�du dróg, które maj� pomóc mieszka�com Gminy w kontakcie z dy�urnym, 
odpowiedzialnym za od�nie�anie dróg.  
Ponadto Pan Wawrzyniak podzi�kował Radzie za wsparcie finansowe ze strony Rady                   
i Gminy na projekt przebudowy dróg.   
 Pani Mirosława Tomczak Sołtys wsi D�bno zwróciła si� z pro�b� do Radnych 
Powiatowych, o wyremontowanie reszty dziur na drodze prowadz�cej do D�bna. 
 Nast�pnie Pan Radny Andrzej Borkowski zwrócił si� z pytaniem co si� dzieje                     
z kredytami suszowymi. W odpowiedzi Radny Krzysztof Kujawa  informował Radnego 
Borkowskiego i� wyst�puj� du�e utrudnienia ze strony urz�du marszałkowskiego, poniewa� 
wci�� pojawiaj� si� jakie� bł�dy nie do ko�ca zasadne. Pomimo wykonywanych telefonów, 
wyja�nie� i sprostowa� nadal powstaj� jakie� utrudnienia.  
 Sołtys wsi Kolniczki Pan Mariusz Paszek w imieniu mieszka�ców wsi Kolniczki 
podzi�kował za wykonanie kanalizacji we wsi, oraz poprosił o postawienie znaku                         
w Jadwigowie od strony Szypłowa  poniewa� ju� po raz kolejny został wyrwany.  
 Nast�pnie Radny Pan Mirosław J�drzak zwrócił si� z pytaniem do Wójta na jakim 
etapie jest sprawa funduszu do realizacji remontów Gminnego O�rodka Kultury i �wietlicy                   
w Boguszynku.  Wójt odpowiedział, �e jeste�my na etapie czekania na uruchomienie �rodków 
na Program Rozwoju Obszarów Wiejskich. Wójt informował i� pomimo zapewnie�, �e 
zostanie ten program uruchomiony sprawa jest ci�gle odraczana.  

Kolejno głos zabrała Pani Sołtys Violetta Rajczyk zwracaj�c si� do Wójta czy jest 
mo�liwym uszeregowanie kolejno numeracji domów we wsi Chwal�cin, poniewa� na chwile 
obecna s� one porozrzucane. Wójt wyraził opinie, �e niew�tpliwie nale�y si� tym zaj��, przy 
czym proponował zamieszczenie tabliczek z numerami od- do.. 

Po zako�czeniu wypowiedzi Wójta, głos zabrał Radny Waldemar Tomaszewski, 
zwracaj�c si� do Radnych powiatowych z pytaniem czy w zwi�zku z modernizacj� drogi 
powiatowej Kl�ka- �erków, czy mo�liwym byłoby zamontowanie bariery na łuku drogi przy 
wje	dzie do szkoły. W odpowiedzi Rany Jarosław Wawrzyniak informował, �e zakres robót 
musi by� wykonany zgodnie z projektem, nie mo�e by� �adnych odst�pstw poniewa� w 
przeciwnym razie nie zostan� zwrócone �rodki w wysoko�ci 50 %, przy czym je�eli wniosek 
zostanie ponownie zło�ony to barierki by� mo�e zostan� wykonane dodatkowo.  

Na zako�czenie głos zabrał Pan Czesław Jarecki, zwracaj�c si� do Wójta pana 
Aleksandra Podemskiego z pytaniem czy zostanie odnowiony most  na drodze w Kolniczkach 
prowadz�cej na cmentarz, poniewa� w listopadzie wpadł tam samochód ci��arowy niszcz�c 
most. Pan Jarecki wyraził opini� i� nale�ałoby zwróci� si� do firmy ubezpieczeniowej tego 
samochodu aby, zwróciła koszty remontu mostu. W odpowiedzi Wójt informował, �e wie jak 
wygl�da sprawa tego mostku, jest on powa�nie uszkodzony, był ju� wezwany przedstawiciel 
ubezpieczeniowy,  ponadto nale�y jeszcze uzyska� informacj� o warunkach technicznych 
tego mostu poniewa� most jest na drodze gminnej, ale biegnie tam rów melioracyjny, który 
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wojewódzki zarz�d melioracji i urz�dze� wodnych ma w swojej gestii, zarz�d musi wyda� 
swoj� opini� czy most ma by� robiony nowy czy ma by� odremontowany.  
Ad 10 )  Zamkni�cie sesji.  
W zwi�zku z wyczerpaniem porz�dku obrad Przewodnicz�cy Rady Pan Janusz Janicki                      
o godzinie 19:30 zamkn�ł XXI Sesj� Rady Gminy.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała :      Przewodnicz�cy Rady Gminy 
Referent administracyjno- biurowy 
 
 
       Julita Ciarci�ska              /- / Janusz Janicki 

 
 

 
 
 
 

 
 
 


